
 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

Hierbij ontvangt u ons antwoord op de schriftelijke vragen ex art. 38 RvO van 

mevrouw M. Sloot van Stadspartij voor Stad en Ommeland over de bestrijding van 

ratten en muizen. De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

De provincie Groningen is met name een landbouwgebied en vanuit Friesland zijn al 

meldingen van grote aantallen muizen op het land. In de buurgemeente 

Westerkwartier wordt al met zorg naar deze ontwikkeling gekeken. Er wordt een 

grotere overlast van deze knaagdieren verwacht en één van de redenen is een 

Europese verordening die verbiedt om bestrijding toe te passen met chemische 

middelen vanaf 2023 binnenshuis. Buitenshuis is al lastig. Bij grotere aantallen van 

muizen en ratten is het niet onvoorstelbaar dat deze dieren trekken naar plaatsen waar 

voedsel te vinden is en dat is behalve op het land, in schuren en woonhuizen. Dat 

betekent dat er een trek van muizen en ratten naar de steden en dorpen kan ontstaan. 

Wij hebben daarom de volgende vragen aan het college: 

 

 

1. U zult ongetwijfeld op de hoogte zijn van de hierboven omschreven situatie. Is 

de kwestie rondom ongediertebestrijding op dit moment onder controle? 

Graag een inhoudelijke toelichting. 

Ja, de overlast van muizen in Friesland betreft hoofdzakelijk grote aantallen 

veldmuizen in weidegebied. Veldmuizen komen zelden in huizen. Er is voor 

zover ons bekend op dit moment geen sprake van problemen met veldmuizen 

in de gemeente Groningen. Meldingen van overlast door huismuizen en ratten 

komen wel voor, maar niet meer dan anders het geval is. Deze meldingen 

worden door de afdeling plaagdierbeheersing opgepakt. Zie hiervoor ook  de 

beantwoording van vraag 3.  
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2. Waar en welk type locaties in de gemeente ziet het college als risicovol? Welke 

vormen van toezicht zijn er op deze locaties en vindt u dit momenteel 

voldoende? 

De risicogebieden zijn weilanden die van de droogte te lijden hebben gehad. 

Veldmuizen hebben door de droogte in aantallen toe kunnen nemen. Het gaat 

hierbij om agrarisch gebied dat niet in eigendom is van de gemeente; wij 

voeren hier geen inventarisaties uit. Er zijn ons geen meldingen bekend van 

overlast door veldmuizen op publieke locaties.  
 

3. Welke zijn de door de gemeente getroffen maatregelen om plaagvorming van 

ongedierte (als met name muizen en ratten) nu en in de toekomst te 

voorkomen? 

Medewerkers van de afdeling plaagdierbeheersing inventariseren wat er aan de 

hand is bij meldingen en voeren indien nodig preventieve maatregelen uit. 

Alleen in het uiterste geval vangen en doden zij dieren, waarbij binnen de 

geldende richtlijnen wordt gehandeld en er in de openbare ruimte nooit gif 

wordt gebruikt. In het uiterste geval wordt bij commerciële inzet (de inhuur 

van onze plaagdierbeheersing door particulieren of bedrijven) binnenshuis wel 

gif gebruikt. Daarnaast worden  locaties waar regelmatig meldingen worden 

gedaan gemonitord.  

 

4. Is de opslag van afval dat mogelijk voedsel is voor muizen en ratten bij 

bedrijven en woningen voldoende geborgd? Welke maatregelen zijn er 

genomen of te nemen? 

Afval wordt zoveel mogelijk ondergronds of in gesloten opslag aangeboden. 

Dit geldt zowel voor afval van bewoners als van commerciële klanten. Op dit 

moment  zijn aanvullende maatregelen met het oog op plaagvorming van 

muizen en ratten niet nodig. 

 

5. Is er sprake van een gezamenlijke aanpak met omringende gemeenten en de 

provincie? Zo ja, in welke vorm en met welke resultaten tot dusver? Zo niet, 

waarom niet? 

Er is momenteel geen sprake van een gezamenlijke aanpak, omdat hiervoor op 

dit moment geen aanleiding is.  

 

6. Is er een protocol om plaagvorming tegen te gaan? Is er bijvoorbeeld een 

meldpunt? Welke maatregelen zijn/worden genomen? 

Meldingen en klachten komen via het Klant Contact Centrum binnen bij  de 

frontoffice van de ongediertebestrijding. Hier worden alle meldingen van 

overlast door plaagdieren aangenomen, ingepland, verwerkt en naderhand 

opgeslagen. Er worden vooral preventieve maatregelen genomen. Zie ook de 

beantwoording van vraag 3.  
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7. Van muizen en ratten is bekend dat zij vaak overbrengers zijn van ernstige 

ziekten en hierdoor een gezondheidsrisico zijn voor mens en dier. Is er overleg 

met organisaties als de GGD om gezondheidsrisico’s nu en na 2023 tot een 

minimum te beperken? Graag een toelichting. 

De afdeling plaagdierbeheersing heeft korte lijnen met de GGD; er is 

regelmatig overleg. Mocht er in de toekomst sprake zijn van calamiteiten, dan 

werkt de afdeling samen met de GGD om gezondheidsrisico’s te voorkomen. 

 

8. Zijn er alternatieve bestrijdingswijzen voorhanden om plaagvorming nu en in 

de toekomst te voorkomen? 

Ja, er zijn alternatieve bestrijdingswijzen voorhanden en daar maken wij ook 

gebruik van. Wij zetten in op preventie en maken gebruik van milieu- en 

diervriendelijke vangstmethoden. 

 

9. Kan en wil de gemeente burgers en bedrijven helpen/adviseren indien gewenst 

om muizen en ratten te bestrijden? 

Ja, medewerkers van de plaagdierbeheersing helpen en adviseren bewoners en 

bedrijven regelmatig. Dat behoort tot hun kerntaak. 

 

10. Staat de gemeente Groningen ook de woningbouwverenigingen en haar 

huurders bij in de bestrijding van muizen? En geven woningbouwverenigingen 

ook cijfers door aan de gemeente Groningen voor wat hun activiteiten en 

meldingen van muizenplagen? 

Ja, de woningcorporaties huren de afdeling plaagdierbeheersing in om plagen 

te voorkomen en, indien aanwezig, op te lossen. Dit gaat niet om grote 

aantallen, cijfers hiervan worden opgeslagen in het systeem. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Peter den Oudsten     Diana Starmans 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


